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Kunnanhallitus 27.01.2021 § 12

 Kuntalaki 23 §:

   "Kunnan asukkaalla on oikeus tehdä kunnalle aloitteita sen toi-
   mintaa koskevissa asioissa. Aloitteen tekijälle on ilmoitettava aloit-
   teen johdosta suoritetut toimenpiteet. Valtuuston tietoon on saatet-
   tava vähintään kerran vuodessa sen toimivaltaan kuuluvissa asiois-
   sa tehdyt aloitteet ja niiden johdosta suoritetut toimenpiteet.

   Jos valtuuston toimivaltaan kuuluvassa asiassa aloitteen tekijöinä on
   vähintään kaksi prosenttia äänioikeutetuista kunnan asukkaista, asia
   on otettava valtuustossa käsiteltäväksi viimeistään kuuden kuukau-
   den kuluessa asian vireilletulosta."

Vuonna 2020 tehdyt aloitteet:

   1. SÄÄNNÖLLISEN KOTIHOIDON MAKSUN PERIMÄTTÄ 
   JÄTTÄMINEN TILAPÄISEN POISSAOLON AJALTA/PILVI HÄRMÄ

Kunnanhallitus 30.3.2020 § 63

Pilvi Härmä on tehnyt 27.1.2020 kuntalaisaloitteen koskien
säännöllisen kotihoidon perimättä jättämistä tilapäisen poissaolon
ajalta.

Kuntalaisaloite säännöllisen kotihoidon maksun perimättä jättäminen
tilapäisen poissaolon ajalta Siikalatvan kunnanhallitus on
kokouksessaan 9.12.2019 § 249 käsitellyt Siikalatvan kunnan
sosiaali- ja terveydenhuollon asiakasmaksuja vuodelle 2020.
Päätöksessä on kotihoidon kuukausimaksun perimisen osalta
päätetty seuraavaa: Kotona annettavasta palvelusta peritään maksu
§ 32:n mukaan myös tilapäisen keskeytyksen ajalta. Jos palvelu
keskeytyy yli 5 vrk, ei maksua peritä 5 vrkta ylittävältä osalta,
poikkeuksena asiakkaan laitoshoito. Esitän, että Siikalatvan
kunnanhallitus ottaisi asian uudelleen käsittelyyn ja muuttaisi
päätöstään siten, että säännöllisen kotihoidon maksua ei peritä
myöskään ennalta suunnitellusta yli vuorokauden kestävästä syystä
(esim. omaiset hoitaa) poissaolon ajalta. Toivon, Siikalatvan kunnan



näin toimiessaan, tukevan myös omaisten tekemää arvokasta työtä
kotihoidon asiakkaiden hoidossa ja tukevan tällä päätöksellä myös
kotihoidon ja omaisten yhteistyön merkitystä. Tällöin omaisetkin
mahdollisesti jouhevammin osallistuvat kotihoidon asiakkaiden
hoitoon ja tilapäisten keskeytyksien ajalta kotihoidon resursseja
vapautuu toisaalle. Tällä hetkellä myös kotihoidossa, kuten
muuallakin ikäihmisten palveluissa henkilökuntavaje on todellisuutta
ja pienistä kädenojennuksista syntyy kokonaisuuksien kannalta
merkittäviä tekijöitä. Lisäksi uskon, että Siikalatvan kunnassa suurin
osa säännöllisen kotihoidon asiakkaista on pienituloisia eläkeläisiä ja
heidän maksujen osalta pienilläkin maksualennuksilla on merkitystä.
Kyseessä ei ole Siikalatvan kunnan kannalta merkittävästä
taloudellisesta haitasta, mutta sitäkin suuremmasta
kädenojennuksessa ikäihmisten palvelukokonaisuuksissa.
Siikalatvan seutukunnassa Haapavedellä ja Pyhännällä säännöllisen
kotihoidon osalta asiakasmaksun perimisen osalta näin jo
menetelläänkin. Asiakasmaksulaissa 734/92 ja -asetuksessa 912/92
säädetään niistä palveluista, joiden käytöstä voidaan periä maksu
asiakkaalta. Maksut on säädetty enimmäismaksuina, joita kunnassa
tehtävin päätöksin ei voi ylittää. Käsitykseni mukaan siis
lainsäädännön osalta asiakasmaksun perimättä jättämiseen
tilapäisen poissaolon ajalta ei ole lainsäädännöllistä estettä.

Toivon Siikalatvan kunnan päättäjiltä myönteistä suhtautumista
asiaan. Siikalatva 27.1.2020 Pilvi Härmä

  Valmistelijan päätösehdotus (johtava sosiaalityöntekijä):

Siikalatvan kunnan laatimassa palvelusopimuksessa sosiaali- ja
terveyspalveluiden tuottamisesta palveluntuottajan kanssa
sopimuskohdassa 8.1 todetaan, että tilaaja (Siikalatvan kunta)
sitoutuu korottamaan asiakasmaksut sallittujen maksimimäärien
mukaisesti. Siikalatvan kunta on toiminut Mehiläisen ja Kunnan
välisen sopimuksen mukaisesti.

Kuntalaisaloite hylätään.

   Päätösehdotus (vt.kj):

      Hyväksytään valmistelijan päätösehdotus.

   Päätös: Kunnanhallitus päätti palauttaa asian jatkovalmisteluun.

      ___________________



      Kaisa Louet-Similä poistui esteellisenä tämän asian käsittelyn ajaksi
      klo  18.15.

 Kunnanhallitus 08.09.2020 § 166

  Kunnanhallitus on käsitellyt kokouksessaan kuntalaisaloitetta
  30.3.2020 liittyen kotihoidon maksun perimättä jättämiseen 
  tilapäisen poissaolon ajalta. Vanhus- ja vammaisneuvoston 
  puheenjohtaja on ottanut kantaa asiaan, koska neuvoston 
  mielipidettä ei keväällä voitu kuulla vallitsevista olosuhteista johtuen.
  Vanhus- ja vammaisneuvosto ottaa kantaa Pilvi Härmän laatimaan
  kuntalaisaloitteeseen Pilvi Härmän pyynnöstä. Neuvoston 
  puheenjohtaja on ollut kuntalaisaloitteen puolella. Puheenjohtaja
  näkee asian tärkeänä ja pyytää Siikalatvan kunnanhallitusta 
  ryhtymään toimenpiteisiin kuntalaisaloitteen eteenpäin viemiseksi.
  Neuvoston mielipide on toimitettu sähköpostilla 4.3.2020 
  toimitettavaksi kunnanhallituksen käsittelyyn.

   Siikalatvan kunnalla ja palveluntuottajalla on voimassaoleva sopimus 
 sosiaalipalvelujen tuottamisesta. Sopimuksessa todetaan, että kunta 
 korottaa asiakasmaksut sallittujen maksimimäärien mukaisesti.  
Mikäli kunta toimii tässä asiassa toisin, se rikkoo kunnan ja   
palveluntuottajan välistä sopimusta. Mikäli kunta päättää asiassa  
toisin, kustannukset voivat tulla Siikalatvan kunnan maksettaviksi  
palveluntuottajan sijaan.

    Päätösehdotus (kj):

  Kuntalaisaloite hylätään ja asia katsotaan loppuunkäsitellyksi.

   Päätös: Päätösehdotus hyväksyttiin.
       Matti Hilli ja Airi Juntunen jättivät eriävän mielipiteen.

       Anna-Maaria Keränen ja Kaisa Louet-Similä poistuivat esteellisinä
       tämän asian käsittelyn ajaksi.

  __________

Asia on loppuun käsitelty.

   2. KOSKENTIEN HOITOVASTUUN SIIRTÄMINEN POIS 
   YKSITYISILTÄ HENKILÖILTÄ/ARTO LEHTOSAARI

Kunnanhallitus 8.9.2020 § 162



 Kuntalaisaloitteessa, joka on tehty kuntalaisaloite.fi palveluun
13.4.2020, esitetään Koskentien ja Hyttikosken sillan ottamista
Siikalatvan kunnan hoitoon kaikkine velvoitteineen ja vastuineen.

 Kunnan hoidossa on tällä hetkellä 16 yksityistietä (sis. Koskentie ) ja
avustettavia yksityisteitä on vuosittain noin 40.

 Yksityisteiden avustusjärjestelmän luokittelusta ja avustuksen
määristä € / km on päätetty kunnanvaltuustossa 26.10.2009 § 70.

 Tekninen lautakunta on 27.3.2014  § 13 tekemällään päätöksella
tarkentanut kunnan hoidossa olevien teiden hoitotöihin liittyviä töitä
ja teitä, jotka jäävät kunnan hoitoon. Kunnan hoidossa olevilla teillä
tehtäviä töitä ovat talvihoito ja kesällä lanaukset, pölynsidonta ja
murskeen lisäys ongelmakohtiin käytettävissä olevan budjetoidun
rahan puitteissa.

 Tiekunnilla on mahdollisuus saada korjaustöihin valtion avustusta
50 % hyväksytyistä arvonlisäverollisista kustannuksista,
siltahankkeissa avustusprosentti on 75 %. Kunnan hallinnoimina tien
mahdollisuus valtion avustuksiin lakkaa.

 Alkuperäinen vuonna 2009 tehty avustusjärjestelmä vaatii
päivittämistä ja tässä yhteydessä tulee ratkaistavaksi näiden yleistä
käyttöä palvelevien yksityisteiden asema. Koskentie ei ole ainoa,
jossa muu kuin tieosakkaiden liikenne muodostaa valtaosan tien
käytöstä.

 Valmistelijan esitys (kunnallistekniikan insinööri):

 Esitän, että yksityisteiden hoitovelvoitteet säilyvät nykyisellään,
kunnes avustusjärjestelmä kokonaisuudessaan on päivitetty.

 Päätösehdotus (kj.): Hyväksytään valmistelijan päätösesitys.

 Päätös: Päätösehdotus hyväksyttiin.

 Hannu Komu ja Matti Hilli poistuivat esteellisinä tämän asian
käsittelyn ajaksi.

  __________

  Asia on loppuun käsitelty.

   3. ALOITE RANTSILAN KOULUJEN YHDISTÄMISESTÄ, 
   YHDISTÄMISPÄÄTÖKSEN LYKKÄÄMINEN/RANTSILAN 
   VANHEMPAINYHDISTYS RY

Vanhempainyhdistyksen aloite luettiin valtuuston kokouksessa



   16.12.2020, jossa käsiteltiin Rantsilan koulujen yhdistämistä.
   Yhdistämistä ei ole päätetty lykätä, mutta yhdistämisessä 
   huomioidaan vanhempien esittämät näkemykset ja huolet. 
   Gananderin kouluun tehdään tarvittaessa laajennusta.

   Asia loppuun käsitelty.

Päätös:   Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että

   - kuntalaisaloitteet ja toimenpiteet niiden johdosta merkitään tie-
     doksi.

Kaisa Louet-Similä ja Anna-Maaria Keränen poistuivat esteellisinä
   tämän asian kohdan 1. käsittelyn ajaksi.

   Matti Hilli poistui esteellisenä tämän asian kohdan 2. käsittelyn
   ajaksi.
Kunnanvaltuusto 22.02.2021 § 6

Päätös: Kunnanhallituksen esitys hyväksyttiin.

Kaisa Louet-Similä ja Anna-Maaria Keränen poistuivat esteellisinä
tämän asian käsittelyn ajaksi.

Aimo Suorsa toimi kokouksen puheenjohtajana tämän asian
käsittelyn ajan.


